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W odpowiedzi na interpelacjg w sprawie braku apteki calodobowej we Woclawku dzigkujg za

wskazanie propozycji rozwiqzan problemu, kt6ry calkowicie zlikwidowany mo2e byi tylko przez zmiang

ustawy z dnia 6 wrzeAnia 2001 r, prawo farmaceutyczne (Dz. U.22021 poz. 1977 z poln. zm.),

W kwestii przywr6cenia pelnienia dy2ur6w calodobowych, kt6rych zasady zapisane zostaly w uchwale

nr XXYlI20l202, Rady Miasta Woclawek z dnia 29 wrze3nia 2020 r. w spraryie okre$lenia rozkladu
godzin pracy aptek ogdlnodostgpnych na terenie miasta Wloclawek, odbywaty siQ spotkania

ze wszystkimi wla6ciwymi podmiotami dzialajqcymi we Woclawku. Przedstawiony zostal pOlroczny

harmonogram dy2ur6w zarowno w rozkladzie dziennym, tygodniowym jak i miesigcznym, rozlo2ony

rowno na wszystkie apteki. Zaden z podmiot6w aptecznych obecnych na spo0<aniu nie wyrazil zgody

na takie rozwiqzanie, podnosz4c kwestie min. brak6w kadrowych w okresie pandemii oraz minimalnego

zainteresowania zakupami w godzinach nocnych.

Rownolegle do rozm6w, zwrdcilem sig w tej sprawie do nastgpujqcych instytucji:

Kujawsko-Pomorskiego Wojew6dzkiego Inspektora Farmaceutycznego o wezwanie do wznowienia

dy2ur6w. Na dwukrotne wezwanie Inspektora, Zadna z aptek nie wznowila dzialania, a w ofzymanej
z tej instytucji odpowiedzi powolano siQ na brak zawiadomieri oraz skarg dotyczqcych problem6w

zwiqzanych z brakiem dy2urujecej w miegcie apteki nocnej,

- Pomorsko-Kujawskiej Okrggowej lzby Aptekarskiej, o spowodowanie wznowienia dy2ur6w, ktora
w odpowiedzi wskazala rownie2 na brak zawiadomieh o problemach oraz powolala sig na brak
uprawnieh wladczych w stosunku do przedsigbiorcow aptecznych.

Prokuratury Okrqgowej, z zawiadomieniem o popetnieniu przestepstwa poprzez nara2enie na utratg
2ycia lub zdrowia. Prokuratura odm6wita wszczqcia dochodzenia w tej sprawie ze wzgledu na brak
podstaw do przyjqcia, 2e zachodzi uzasadnione podejrzenie pope.lnienia przestepstwa
i na znikomosc istnienia niebezpieczenstwa.

- Ministra Zdrowia o przy3pieszenie prac prowadzonych nad zmianq przepisow ustawy prawo
farmaceutyczne, ktora ureguluje zasady pelnienia przez apteki og6lnodostqpne dy2urow
catodobowych i tym samym problem zostanie rozwiqzany,

Konwent Powiatow wojewodztwa Kujawsko-Pomorskiego, ktorego czlonkiem jesi miasto woclawek,
w dniu 13 stycznia 2022 r. w stanowisku ,,w sprawie przySpieszenia prac zwiqzanych ze zmianEprzepisow
ustawy prawo farmaceutyczne w zakresie pelnienia przez apteki ogolnodostgpne dy2ur6w w porze nocnej
i dni wolne od pracy", zaapelowal o przyspieszenie prm legislacyjnych nad pdektem ustawy o zmianie
rzeczonej ustawy. w swoim stanowisku Konwent zwraca uwage, ze obecny przepis ustawy, kt6ry
z0bowiEzuie rady powiatu jedynie do ustalenia rozkladu godzin pracy aptek ogolnodostgpnych, nie daje



2adnych mo2liwoSci prawnych i kompetencji organOw powiatu do dyscyplinowania aptek w przypadku

niestosowania sig do zapis6w istniej4cych uchwal. ,Pomimo korzystnych dla powiatdw rozstrzygniqd

s4d6w administracyjnych badajEcych kwestie legalno6ci podejmowpnych uchwat, apteki uchylajq sig

od pelnienia wyznaczonych dy2urdw', a na dzien dzisie.jszy brak jest skutecznego narzgdzia prawnego

pozwalaj4cego na egzekwowanie obowiqzku petnienia wyznaczonych dy2ur6w. Konwent Powiatow

dostrzega pilnq potrzebA zmian przepis6w ustawy prawo farmaceutyczne oraz apeluje o przy6pieszenie

prac legislacyjnych w tym zakresie.

Do dnia dzisiejszego Konwent Powiat6w nie uzyskal odpowiedzi.

Nawiqzujqc do proponowanego w interpelacji rozwiqzania problemu poprzez zwolnienie z wszelkich

olat apteki Gemini Sp. z o.o, dziatajqcej przy ul. Kaliskiej 104a w lokalu nale24cym do Miejskiego

Zespolu Opieki Zdrowotnej Sp. zo.o., podmiot ten nie moZe ponosiC strat z tytulu bezplatnego u2yczenia

posiadanego lokalu, a kwestia zrekompensowania tej straty spolce, nie mo2e byd brana pod uwagg

ze wzglgdu na ryzyko naruszenia dyscypliny finansdw publicznych.

Generalnym rozwiEzaniem, likwiduj4cym problem pelnienia dy2urdw calodobowych, jest

wspomniane juZ wej$cie w 2ycie zapowiedzianej zmiany ustawy z dnia 6 wrze6nia 200'1 r. prawo

farmaceutyczne (Dz. U. z 2021 poz. 1977 z p62n. zm.), kt6ra ureguluje kwestig pelnienia dy2ur6w

calodobowych aptek og6lnodostgpnych, okre6li zasady finansowania kosztdw pelnienia dy2ur6w oraz

wprowadzi konsekwencje uchylania sig przez wyznaczone apteki od wykonywania nalozonych

obowiazkdw.

Obecnie z uwagi na brak rzeczonej zmiany ustawy oraz na istniej4cy jeszcze brak prawnych

narzgdzi zobowiqzujEcych podmioty apteczne do sprawowania dy2urow, podejmujemy kolejnE probQ

rozm6w w sprawie wznowienia dy2ur6w nocnych.
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